
 
 
 

GRENSEREGIONAL SAMLING I KØBENHAVN 
10 - 11 mars 2022 

 
MÅLGRUPPE 
Grensekomiteene, ledere og andre nøkkelpersoner 
 
DAG 1 - Minnesanteckningar 

 
Kate P från Greater Copenhagen hälsade välkomna och stratade upp mötet. Alf J från 
Värmland-Östfold berättade om mötets innehåll, program och inte minst viktigt: middag kl 
19 på Capa. 
 
Laget Runt: 
 
Torndedalsrådet, Tuula: Ny medlem Lyngen kommune, Kväner extra fokus i år, Soumiarena 
(som Almedalen eller Arendal) och Tonredalsrådet medverkar 
 
Bothnian Arc, Daniel och Ari: (Luleå resp Uleåborg), händer mycket nu kopplat till stora 
investeringar i industrin i framförallt i Sverige, kommitténs fokus nu på infrastruktur 
 
Skärgårdssamarbetet, AnnaStina: Ålands landskapsstyrelse har tagit över administrationen 
av kommittén. Mycket arbete med turism senaste tiden, även glesbygd, infrastruktur. 
 
MidtSkandia, H-P och Kristin (Sverige och Norge): Arbetar med hållbarhet inom transporter, 
elflyg och även vätgas. Infrastruktur kommer att vara fortsatt viktigt. Avslutade i slutet av 
2021 ett projekt inom turism.  
Kristin 
 
Svinesundskommittén, Cecilia Nilsson, VD och Linda Engsmyr, ordf: Cecilia ny ny sedan i maj, 
kommittén fyllde 40 – firade, jobbat mycket med gränsrelationer och gränsförflyttningar, 
marint projekt med alger och ostron, restriktioner varit mycket viktigt 
 
Cecilie Agnat, Viken Fylkeskommune: arbetar med både Svinesundskommittén och 
Värmland-Östfold 
 
 
Kvarkenrådet EGTS, Veronica Berg: personalförstärkningar (bland annat Veronica, jobbar i 
Sverige) intresset ökat i och med EGTS, mest infrastruktur, logistik, transporter. Batteribältet 
är det som gäller framåt, helt ny grön näring i norr. Slutkonferens i september för FAIR 
(elflygsprojektet), 18 JUNI stor festival i Vasa (Kvarkenrådet firar 50 år) 
 



Fellesrådet Jämtland/Härjedalen-Tröndelag, Erik-Vidar Andersson: ny kommitté under 
uppbyggnad, inriktning mot kulturell och kreativ sektor för hållbarhet, infrastruktur och 
kommunikationer viktigt framåt 
 
ARKO, Knut Hvithammer: Kongsvingerregionen, sedan 1967, kultur kring finnskogarna, 
turism, stolthet för historien, Kongsvingerbanan är viktig, E16 är mkt viktig, viktigt med 
gränsöverskridande samhörighet nu när det händer så mycket i Europa, utbildningsfrågorna 
och kompetensförsörjningsfrågorna är viktiga framåt 
 
Innlandet-Dalarna, Jakob Ebner och Gro: samarbetar med ARKO, kompetensförsörjning 
särskilt gränsöverskridande, jobbar i fylkeskommunen mot region Värmland, 2021: uppstart 
och restrukturering, viktigt att ha med regionala aktörer som engagerade, utveckla 
organsiationen, inte minst post covid – vad gör vi nu?, kultursamarbete mellan museer, 
ARKO-samarbete 
 
Greaters CPH, Kate P: för presentation se separat fil, Kate arbetar med 
arbetsmarknadsfrågor,  
 
Erik Hagen: Innlandet: adm ansvarig för gränskommittéen 
 
Nordkalottrådet, Paula: (startade september 1967), Rysslandssamarbetet helt 
avslutat/avbrutet, området sträcker sig till ryska gränsen, stor yta och lite folk. Utmaningar; 
gränstjänsten (infotjänst) ligger under nordkalottrådet, mineralfrågorna viktiga – 
grundläggande arbete för gemensam mineralstrategi i länderna, Miljö- och 
naturvårdsmyndigheter samverkar över gränserna, Nordkalottrådet deltar: prioriterar t ex 
park/reservat över gränser, vindkraft, rennäring, turism etc.  
 
Värmland-Östfold, Alf och Tor: triangeln GBG. Oslo, Karlstad: 3’’ människor. Arbetar med 
kollektivtrafik, både buss och tåg, mer gods på tåg, järnvägen mycket dåligt utbyggd och 
VärmOst jobbat med att förbättra detta, även vattenkanaler aktuellt, cykelturism och 
cykelleder  
 
 
Greater Copenhagen 
 
Kate Plaskonis presenterade Greater Copenhagen. Presentationer bifogas. 
 
Fem områden: 
Arbetsmarknad 
Infrastruktur 
Grön tillväxt 
Digitaliseing 
Life science 
 
 
 
 



Gränsregionalt forum 2022 
Tornedalsrådet tar stafettpinnen, i september är planen. TEMA, förslag är gemensam 
nordisk krishantering i ljuset av Covid och Ukraina. 
 
Viktigt att arbeta med OECD, arbetsmarknad, kompetensförsörjning, utvecklnig av små 
arbetsmarknader!  
 
 
Ekonomi 
 
Cecilia/Paula redogjorde för mötet med Nordiska rådet hösten 2021. Politikerna där är 
positiva till oss vårt arbete. Ett förslag är att samorganisera ett av NR utskottsmöten med 
gränsregionalt forum.  
 
En röst mot omvärlden är viktigt och vi behöver kanske prioritera tillsammans för att få 
genomslag. 
 
 
 
UKRAINA 
Tor från VärmOst berättade lite om flyktingmottagning,  
 
Anteckningar: H-P 


